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Bode: Licitatia pentru licentele 5G nu va avea loc în acest an

Anul acesta nu se va organiza licitatia pentru licentele 5G si este trist pentru un prim-ministru si un

ministru de Finante sa pacaleasca bugetul spunând ca la rectificare vor putea încasa 500 de milioane de

euro din vânzarea spectrelor, a declarat, miercuri, ministrul propus al Transporturilor, Infrastructurii si

Comunicatiilor, Lucian Bode. 

"As vrea sa spun foarte clar ca 5G înseamna viteza mai mare, capacitate mai mare de transfer de date, latime mai

mare de banda si foarte important înseamna securitate. Va asigur ca Guvernul va facilita implementarea

tehnologiilor 5G de ultima generatie în domeniul comunicatiilor fara fir, ceea ce va duce la un progres semnificativ

în multe sectoare ale economiei cu rezultate directe în cresterea calitatii vietii, pentru ca acest lucru ni-l dorim.

Vreau sa mai clarific un lucru: Ministerul Transporturilor, Infrastructurii si Comunicatiilor face politicile, iar

ANCOM va reglementa, va gestiona spectrul. Un lucru sa ne fie clar, pentru ca am vazut ca Guvernul si-a propus

sa obtina din vânzarea spectrului, la rectificare, 500 de milioane de euro, nu cred ca în acest an este posibil acest

lucru, dar România îsi respecta angajamentele cu partenerii strategici, SUA si NATO", a spus Bode, în cadrul

audierilor din comisiile reunite de specialitate din Parlament.

Ulterior, la finalul audierilor, întrebat concret daca licitatia pentru alocarea spectrelor 5G va avea loc în acest an,

raspunsul demnitarului a fost unul categoric: "Anul acesta nu se va tine licitatia pentru licentele 5G". "Noi va

trebui sa respectam întru totul ce ne-am asumat prin programul de guvernare, si anume Memorandumul semnat la

Washington. Noi asiguram diligentele, ANCOM reglementeaza spectrul. Trist pentru un prim-ministru si un

ministru de Finante sa pacaleasca bugetul, sa nu spun ca i-a pacalit pe români, ca la rectificare vor putea încasa

500 de milioane de euro din vânzarea spectrelor. Nu se va putea întâmpla asta clar în acest an", a adaugat Lucian

Bode.

Parlamentarii din comisiile reunite de specialitate au avizat favorabil, miercuri, nominalizarea lui Lucian Bode

pentru functia de ministru al Transporturilor, Infrastructurii si Comunicatiilor. Deputatii din Comisia pentru

Transporturi si Infrastructura, respectiv Comisia pentru Tehnologia Informatiei si Comunicatiilor, precum si

senatorii din Comisia pentru Transporturi si Infrastructura, respectiv Comisia pentru Comunicatii si Tehnologia

Informatiei s-au exprimat cu 31 de voturi pentru, un vot împotriva si 10 abtineri.

Recent, referitor la subiectul 5G, vicepresedintele Autoritatii Nationale pentru Administrare si Reglementare în

Comunicatii (ANCOM), Eduard Lovin, declara, pentru AGERPRES, ca reglementatorul si-a respectat calendarul,

însa este nevoie de Hotarârea de Guvern care include preturile de plecare, act normativ care ar trebui "sa iasa în

câteva zile, maxim o saptamâna".

ANCOM a anuntat, pe data de 7 iunie 2019, ca procedura de licitatie pentru acordarea resurselor de spectru

disponibil în benzile desemnate pentru implementarea tehnologiei de noua generatie 5G urmeaza sa fie finalizata

pâna pe data de 31 octombrie, iar licentele de utilizare vor fi acordate pâna la finalul anului. Calendarul aferent

organizarii licitatiei pentru 5G a fost finalizat în data de 21 iunie în cadrul Consiliului Consultativ, iar documentul

de pozitie se refera la acordarea drepturilor de utilizare a spectrului radio disponibil in benzile de frecvente de 700

MHz, 800 MHz, 1500 MHz, 2600 MHz si 3400-3800 MHz.

Conform Autoritatii, pâna la data de 15 august 2019, urma sa se modifice TNABF (Tabelul national de atribuire a

benzilor de frecvente radio) pentru a atribui banda de 700 MHz serviciului mobil terestru, în acel moment banda

fiind atribuita serviciului de radiodifuziune.

Totodata, pâna la finalul lunii august 2019, Autoritatea urma sa elaboreze si sa finalizeze, în urma consultarii

publice cu industria, documentatia necesara organizarii efective a procedurii de selectie pentru acordarea
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drepturilor de utilizare a spectrului radio disponibil în benzile de frecvente de 700 MHz, 800 MHz, 1500 MHz,

2600 MHz si 3400 - 3800 MHz, urmând ca aceasta sa se desfasoare pâna la data de 31 octombrie 2019.

În luna decembrie a acestui an, licentele de utilizare a frecventelor radio vor fi acordate câstigatorilor, ceea ce va

face ca operatorii sa poata folosi o parte a spectrului câstigat începând cu data de 1 ianuarie 2020, iar pentru prima

jumatate a anului 2020 sunt stabilite a fi finalizate actiunile privind încheierea acordurilor de coordonare

referitoare la televiziunea digitala terestra cu Ucraina si a acordurilor bilaterale cu tarile vecine privind

coordonarea utilizarii frecventelor pentru retele MFCN.
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